

CSSCI来源期刊

全国中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

RCCSE核心期刊

人大复印报刊资料重要转载来源期刊

ISSN 1000-7636

CN 11-1384/F

经济与 管理研究

RESEARCH ON ECONOMICS AND MANAGEMENT

2016 3

第37卷 第3期 总第280期 (月刊)

目次

宏观经济

- 中国经济波动的福利成本与卢卡斯论断再检验 张 耿 · 3 ·
货币政策透明度与宏观货币调控有效性——基于跨国面板数据经验分析 尹 雷 杨源源 · 12 ·

区域与城市经济

- 基础设施影响城市规模分布的作用机理及实证研究 刘秉镰 杨 晨 · 20 ·
西欧近代城市化的路径差异及其对中国的启示——基于英、法、德三国城市化的比较 姬 超 · 29 ·

金 融

- 传统金融到互联网金融的制度变迁:相对价格与路径依赖 徐二明 谢广营 · 38 ·
互联网金融演化的动力——基于技术与金融的协同演化视角 吴勇民 王 倩 · 46 ·

产业经济

- 素质提高、结构调整与产业升级——基于中、美两国三次产业的对比 贺京同 杨焱立 · 54 ·
PPP 模式下政府和民营企业的契约关系及其治理——以中国城市基础设施 PPP 为例
..... 王俊豪 金暄暄 · 62 ·
公众预期与房地产市场的短期相关性——基于微博信息的实证研究 苏 志 · 69 ·
房价变动的影响因素研究:一个文献综述 袁 东 何秋谷 赵 波 · 77 ·

企业管理

- 智力资本要素联动效应与二元创新能力提升 王永贵 李 锐 陶秋燕 · 86 ·
传统与现代的融合:日本企业人力资源管理制度的演变 陶向南 赵曙明 邹亚军 · 94 ·
顾客参与对新产品成功的影响 叶 赛 王志强 李 敏 · 102 ·
同行竞争者合作对新产品开发绩效的影响——企业的政府关系与政府支持的调节作用
..... 余 颖 伍青生 汤凌冰 · 108 ·
默认合约与敲竹杠治理方案——以汽车4S 特许经营为例 毕 蕾 · 116 ·

财务与会计

- 未能发现还是动机选择? ——内部控制缺陷披露困境的成因 许江波 贺小丹 · 123 ·
中国上市公司内部控制信息披露现状 闫华红 杜同同 邵应倩 · 131 ·
PE 入股与 IPO 前后盈余管理行为——来自创业板上市公司的证据 秦路涵 郑建明 · 137 ·

CONTENTS

Welfare Cost of Chinese Economic Fluctuations and Reexamination of Lucas's Judgement
..... ZHANG Geng(3)

Transparency and Effectiveness of Monetary Policy: Empirical Evidence from Panel Data Across
Countries YIN Lei, YANG Yuanyuan(12)

Mechanism Research and Empirical Study of Infrastructure's Effect on City Size Distribution
..... LIU Binglian, YANG Chen(20)

Western Europe's Urbanization Paths and Its Implications for China—Comparison of Urbanization
Among Britain, France and Germany JI Chao(29)

Institutional Change from Traditional Finance to Internet Finance: Relative Price and Path
Dependence XU Erming, XIE Guangying(38)

The Impetus of Evolution of Internet Finance: from the Perspective of Co-evolution of Technology
and Finance WU Yongmin, WANG Qian(46)

Quality Improvement, Structural Adjustment and Industrial Upgrading—Based on the Motion of
Industry Growth in China and America HE Jingtong, YANG Yaoli(54)

Contractual Relationship Between Government and Private Enterprises and its Governance Under the
Public-Private Partnerships Mode—Taking PPP in Urban Infrastructure in China as an Example
..... WANG Junhao, JIN Xuanxuan(62)

Short-term Correlation Between Public Expectation and Housing Market—Based on Microblog
Information SU Zhi(69)

The Determinants of House Price: Literature Review YUAN Dong, et al. (77)

Intelligent Capital Attributes and Environmental Turbulence on Dual Innovation Capabilities
..... WANG Yonggui, et al. (86)

The Integration of Tradition and Modern: Evolution of Human Resource Management System
in Japanese Enterprises TAO Xiangnan, et al. (94)

The Influence of Customer Participation on New Product Success YE Sai, et al. (102)

Influence of Collaboration with Competitors on NPD Performance: Moderating Effects of Focal Firm's
Relationships with Government and Supports from it YU Ying, et al. (108)

Implicit Contract and Hold-up Countermeasures—Based on 4S Franchising Mode in Auto Industry
..... BI Lei(116)

Unable to be Detected or Motivation Selection? Causes of Disclosure Plight of Internal Control
Deficiency XU Jiangbo, HE Xiaodan(123)

The Current Situation of Information Disclosure of Internal Control of China's Listed Companies
..... YAN Huahong, et al. (131)

PE and the Earnings Management of IPO Enterprises—Evidence from China GEM Board
..... QIN Luohan, ZHENG Jianming(137)

Editor-in-chief: QI Yudong

Sponsor: Capital University of Economics and Business

编委会

主 任：王稼琼

副主任：王文举 戚聿东

编 委：(按姓氏笔画排列)

丁立宏	于春晖	于立	于良春	王传生	王俊豪	平新乔	付磊	朱玉华
伊志宏	刘世锦	刘树杰	孙昊哲	孙善学	纪宏	李奇(美)	李维安	李新春
杨一平	杨世忠	杨河清	杨瑞龙	杨蕙馨	肖兴志	沈坤荣	宋冬林	张连城
张国有	陈志武(美)	陈勇民(美)	陈晓红	金碚	郝如玉	荆林波	荣朝和	柯文进
祝合良	秦承忠(美)	贾康	徐芳	高闯	高培勇	黄群慧	崔也光	赖德胜

主 编：戚聿东

社 长：牛志伟

副主编：周 斌

编辑部主任：魏小奋

经济与管理研究

1980年7月创刊

2016年第3期(总第280期)

2016年3月6日出版

主管单位：北京市教育委员会

主办单位：首都经济贸易大学

出版单位：经济与管理研究编辑部

地址：北京朝阳门外红庙首都经济贸易大学内

邮编：100026

投稿网址：<http://rem.cueb.edu.cn>

电话：010-65976383/6484

电子邮箱：jjyglyj80@126.com jjyglyj@cueb.edu.cn

国内统一连续出版物号：CN 11-1384/F

国内总发行：北京报刊发行局

邮发代号：2-254

国际标准连续出版物号：ISSN 1000-7636

国外总发行：中国国际图书贸易总公司

国外代号：BM742

印刷：北京天宇星印刷厂

订购处：全国各地邮局

ISSN 1000-7636



国内定价：15.00元